



6 年度大事紀 Major Events

| 日期 | 大事內容 |
|-------------|--|
| 01/04 | 香港海洋公園執行長等3人來園拜訪園長並參訪大貓熊館、雨林區等。 |
| 01/06 | 南京紅山動物園一行10人來園拜會園長並參訪昆蟲館、企鵝館、無尾熊館、臺灣區等。 |
| 01/24 | 假特展館前廣場辦理「保育啟航—大貓熊館開幕一週年慶」活動，並與臺灣大學附設醫院及長榮航空公司分別簽訂捐贈斷層掃描儀及合作夥伴關係，共同為保育而努力。 |
| 01/25 | 園長偕同張志華主任至小格頭參加由林務局及臺北縣政府所舉辦之熊鷹野放活動。（該熊鷹於97年受傷，經本園救治照顧逾半年。） |
| 02/03 | 臺北市立動物園中文官方網站正式啟用。 |
| 02/05 | 台糖公司休閒遊憩部羅基聰執行長與林彥成來園拜訪園長，並共同簽署動物保育繁殖(修訂)合約。 |
| 02/06-06/20 | 假昆蟲館辦理「數位昆蟲童話世界」特展。 |
| 02/10-12/31 | 假教育中心推出「Just Love Felids 就是愛飛力—99虎年貓科動物特展」。 |
| 02/12 | 臺灣區鹿科動物展示場重新開放參觀。 |
| 02/14 | 首度發行動物園特色又具收藏價值之特別版門票。虎年特別版門票發行4款，每款發行全票12萬張及優待票8萬張，依各季主題分別推出為老虎、雲豹、獅子及石虎等4款圖像門票，售完為止。第1季發行時間配合農曆春節於2月14日開賣。 |
| 02/16-03/17 | 四川雅安大貓熊研究中心周強助理工程師來園指導「大貓熊繁殖」研究，有關生殖生理檢測技術。 |
| 03/02-03/30 | 中國保護大貓熊研究中心副主任張貴權先生來園指導大貓熊繁殖育幼。 |



與臺灣大學附設醫院簽訂捐贈斷層掃描儀



特別版門票

| Date | Event Description |
|-------------|---|
| 01/04 | The CEO and two other members of Ocean Park Hong Kong visited the director of Taipei Zoo and went on a tour through the Panda House and Asian Tropical Rainforest Area. |
| 01/06 | A group of 10 people from Nanjing Hongshan Forest Zoo visited the director of Taipei Zoo and went on a tour through the Insectarium, Penguin House, Koala House and Formosan Animal Area. |
| 01/24 | The event "Conservation Set Sail – One Year Anniversary of the Panda House" was held in the square in front of the Special Exhibit House. Received a CT scanner donated by National Taiwan University Hospital and became partners with Eva Air, jointly endeavoring for conservation. |
| 01/25 | The Director and Chief Chih-Hua Chang went to Xiaogetou to attend the event held by the Forestry Bureau and Taipei County Government to release a Mountain Hawk-Eagle. (The Mountain Hawk-Eagle was injured in 2008 and cared for by Taipei Zoo for over six months.) |
| 02/03 | The official Chinese website of Taipei Zoo was formally launched. |
| 02/05 | CEO Lo Chi-Tsung and Lin Yen-Cheng of the Leisure Business Division, TSC visited the director of Taipei Zoo and signed an animal conservation and breeding contract (revision). |
| 02/06-06/20 | Held the "Digital Insect Fairy Tale World" special exhibition in the Insectarium. |
| 02/10-12/31 | Held the "Just Love Felids – 2010 Year of the Tiger Feline Special Exhibition" in the Education Center. |
| 02/12 | The Formosan Animal Area Cervidae Exhibition Hall was reopened to visitors. |
| 02/14 | For the first time issued special edition tickets with features of Taipei Zoo and collection value. Four designs of the tiger year special edition ticket were issued, each design was used on 120 thousand full-fare tickets and 80 thousand concession tickets; the four designs according to the theme of each season were tiger, clouded leopard, lion and leopard cat. Sales of the first season's special edition tickets began on February 14 th in coordination with Chinese New Year. |
| 02/16-03/17 | Assistant technician Chou Chiang of Sichuan Yaan Panda Base came to Taipei Zoo to provide guidance for the research on "Giant Panda breeding" and related reproductive physiology testing technology. |
| 03/02-03/30 | Deputy Chief Chang Kui-Chuan of China Conservation and Research Center for the Giant Panda came to Taipei Zoo to provide guidance on panda breeding and nurturing. |



澳門派員來園參訪學習大貓熊飼養管理並與本園特展館同仁合影





| | |
|-------------|--|
| 03/11 | 牛科特展假方舟劇場重新佈展，開放國小教學及民眾參觀。 |
| 03/12 | 澳門特區政府民政總署管理委員會副主席李偉農參訪本園了解大貓熊飼養醫療管理。 |
| 04/01 | 動物管理人員巡邏感應簽到記錄之「智能巡檢管理系統」正式啟用。 |
| 04/09-16 | 四川大貓熊研究中心李德生副局長來園指導大貓熊繁殖事宜。 |
| 04/20 | 山東省威海市專業人士考察團一行10人來園，討論本園動物交換將輸出之臺灣長鬃山羊及梅花鹿案。 |
| 04/26 | 日本釧路動物園園長來訪，勘查丹頂鶴預定展示場所。 |
| 05/15 | 國家公園學會及大陸國家林業局人員計26名來園參觀。 |
| 05/19 | 山東威海市專家考察團來訪，就臺灣長鬃山羊及梅花鹿輸出大陸之相關事宜協商交流。 |
| 05/22 | 臺北動物園保育網站正式啟用。 |
| 05/24-27 | 澳門民政總署派5位人員來園學習大貓熊飼養管理。 |
| 05/25 | 本日佈達金仕謙研究員陞任副園長一職，自99年5月5日生效。 |
| 05/26-28 | 四川大貓熊保護區張和民局長抵園，協助大貓熊之繁殖計畫。 |
| 05/28 | 假本園特展館，本園葉園長與四川臥龍保護大熊貓研究中心張和民局長共同簽署「2010年大貓熊團團圓圓飼育繁殖合作備忘錄簽署儀式」，由郝市長龍斌及四川劉書記奇葆親臨見證。 |
| 05/28-06/03 | 香港海洋公園獸醫助理來園實習。 |
| 06/06-08 | 聖地牙哥動物園爬蟲館館長 Mr.Donal Boyer及鳥園館長 Mr.David Rimlinger 來園拜訪，進行專業技術交流與考察。 |
| 06/06 | 小小綠手指綠化教室開幕。 |



小小綠手指綠化教室開幕

| | |
|-------------|---|
| 03/11 | The Bovidae Special Exhibition was reopened in the Ark Theatre to elementary schools and visitors. |
| 03/12 | Vice Chairman Li Wei-Nung of IACM, Macao SAR of the People's Republic of China visited Taipei Zoo to understand giant panda's breeding and medical management. |
| 04/01 | The "Intelligent Inspection Management System" was formally launched. The system allows animal keepers to sign in via sensor. |
| 04/09-16 | Deputy Director Li Te-Sheng of China Conservation and Research Center for the Giant Panda, Sichuan visited Taipei Zoo to provide guidance in giant panda breeding. |
| 04/20 | A group of 10 experts from Weihai City, Shandong Province visited Taipei Zoo to discuss the export of Formosan Serow and Formosan Sika. |
| 04/26 | The director of Kushiro City Zoo visited Taipei Zoo to investigate the site prepared for exhibiting Red-crowned Crane. |
| 05/15 | A total of 26 members of the National Park Association in Taiwan and National Emblem of the People's Republic of China visited Taipei Zoo. |
| 05/19 | A group of experts from Weihai City, Shandong visited Taipei Zoo to negotiate matters associated with the export of Formosan Serow and Formosan Sika to Mainland China. |
| 05/22 | The website of Taipei Zoo was formally launched. |
| 05/24-27 | Macao IACM sent 5 personnel to learn how to raise and manage giant panda. |
| 05/25 | Research officer Shih-Chien Chin assumed office as deputy director; his promotion was effective as of May 5 th , 2010. |
| 05/26-28 | Director Chang He-Min of Sichuan Giant Panda Sanctuaries visited Taipei Zoo to provide aid to the giant panda breeding project. |
| 05/28 | Director Yeh of Taipei Zoo and Director Chang Han-Min of China Conservation and Research Center for the Giant Panda, Wolong National Nature Reserve, Sichuan signed the "2010 Giant panda Tuan-Tuan and Yuan-Yuan Caring and Breeding MOU" in the Special Exhibit House, and was witnessed by Mayor Hao Lung-Pin and Sichuan Secretary Liu Chi-Pao. |
| 05/28-06/03 | Veterinary assistant from Ocean Park Hong Kong came to Taipei Zoo for an internship. |
| 06/06-08 | Mr. Donal Boyer, Curator of San Diego Zoo Reptile House and Mr. David Rimlinger, Curator of the Bird World visited Taipei Zoo for professional technology exchanges and inspection. |
| 06/06 | Little green fingers greening classroom was opened. |
| 06/29 | Taipei Zoo's Facebook fan page was formally opened. |
| 07/03-12/31 | Cooperated with National Museum of Natural Science and Hotai Motor in holding "Butterfly Formosa! Taiwan Butterfly Kingdom Special Exhibition." |
| 07/03-12/31 | Launched the "2010 Summer Animals Working@Zoo" event and designed 9 zoo work experience activities, allowing children to experience various different tasks in a zoo. |
| 07/03-08/28 | Opened during the night 9 times between July 3 rd and August 28 th , price of nighttime tickets was NT\$30 each, and a total of 6,414 visits were made (5,002 tickets were purchased). |



澳門特區政府民政總署來訪



「2010年大貓熊團圓團圓飼育繁殖合作備忘錄簽署儀式」貴賓等至現場了解大貓熊教育訓練情形

| | |
|-------------|--|
| 06/29 | 動物園FACEBOOK粉絲團網站正式啟用。 |
| 07/03-12/31 | 與國立自然科學博物館、和泰汽車公司合作，辦理「福蝶·FORMOSA! 臺灣蝴蝶王國特展」。 |
| 07/03-12/31 | 推出「2010動物夏夏叫 開心動物園Working@Zoo」活動，設計9種動物園工作體驗活動，讓小朋友親身體驗動物園裡的各種工作。 |
| 07/03-08/28 | 本年度夜間開放時間為7月3日至8月28日計9次，星光票價30元/張，總計入園參觀6,414人次(購票5,002人次)。 |
| 07/07 | 本園出版品經行政院「第二屆國家出版獎—優良政府出版品評選」獲獎，《野性再現—臺灣保育動物與域外保育行動(含光碟)》獲「佳作」，《來了!便知道》獲「入選獎」。 |
| 07/13-08/18 | 每週推出「動物園星光一班夜宿夏令營」活動(2天1夜)，共計6梯次240人。 |
| 08/08 | 本園志工中心揭幕啟用(紀念品販賣站旁)。 |
| 08/09 | 本園與澳大利亞商工辦事處(Australian Commerce and Industry Office)辦理「臺澳雙邊動物研究交流研討會」(Australia-Taiwan Animal Research Exchange)。 |
| 08/20 | 國科會候鳥計畫實習成果發表會；8月21日結業頒獎暨歡送茶會，本園輔導之候鳥組獲社會科學組第三名。 |
| 09/15 | 園區廁所榮獲99年臺北市政府公廁評鑑遊憩類特優獎項。 |
| 09/16 | 法國人工繁殖專家Dr. Yann Locatelli專題演講—Assisted reproduction technologies in endangered species。 |
| 09/19 | 凡那比颱風來襲，停止參觀一日。 |
| 09/27 | 捷克布拉格市副市長Kousalíkova等一行3人來訪，討論未來動物交流與締結姐妹園事宜。 |
| 10/31 | 假大門廣場辦理「建園96年暨遷園24週年慶」活動。 |
| 11/01-02 | 假國際會議廳以「新加坡動物園經驗分享-教育、解說及行銷」為主題，邀請新加坡動物園推廣組組長Ms. May Lok對新加坡動物園、夜間動物園及裕朗鳥園經營成果經驗分享及交流。 |
| 11/10 | 本園參與文山區安全社區國際認證事務，獲「2010年國際安全社區」認證通過及授證。 |
| 11/22 | 本園獲市府99年度政府服務品質獎實地評審特優獎項，受推薦參加行政院第三屆政府服務品質獎評選。 |
| 12/03 | 本園自行研究計畫2件獲市府各機關98年度自行研究報告甲等獎勵。 |
| 12/17 | 嘉義縣竹崎鄉龍群農場贈入之1對馬來長吻鱷，自嘉義移入本園雨林區展示場。 |



法國人工繁殖專家Dr. Yann Locatelli 來訪交流

| | |
|-------------|--|
| 07/07 | In the Executive Yuan's "2 nd National Publication Award – Excellent Government Publication Selection," Taipei Zoo's publication "Back to the Wild – Taiwan's Protected Animals and Ex-Situ Conservation Actions (includes Audio Book)" received the award of eminence and "Zoo Poo Poo–All about Feces" received an honorable mention. |
| 07/13-08/18 | "Taipei Zoo Super Star Overnight Summer Camp" (2 days 1 night) is offered each week for 6 weeks to a total of 240 people. |
| 08/08 | The volunteer center was opened (next to the souvenir shop). |
| 08/09 | Taipei Zoo and Australian Commerce and Industry Office held the Australia-Taiwan Animal Research Exchange. |
| 08/20 | National Science Council Taiwan Tech Trek results presentation; the closing ceremony was on August 21 st , and Taipei Zoo's team won 3 rd place in the social science division. |
| 09/15 | Taipei Zoo restrooms were rated excellent in the restroom evaluation of Taipei City Government in 2010. |
| 09/16 | Special topic lecture by French artificial breeding expert Dr. Yann Locatelli – Assisted reproduction technologies in endangered species |
| 09/19 | Closed for one day due to Typhoon Fanapi. |
| 09/27 | A group of 3 people led by Deputy Mayor Kousalikova of Prague City, Czech Republic visited Taipei Zoo to discuss future animal exchanges and becoming sister zoos. |
| 10/31 | The "96 year anniversary of Taipei Zoo's establishment and 24 year anniversary of Taipei Zoo's relocation" was held in Damen Square. |
| 11/01-02 | Invited Ms. May Lok, head of the Education Division, Singapore Zoo to share her experiences with managing Singapore Zoo, Singapore Night Safari and Jurong bird park in the International Conference Room under the theme "Singapore Zoo experience sharing – Education, Explanation and Marketing." |
| 11/10 | Taipei Zoo took part in affairs of Wenshan District's international safe community certification, and received a certificate as a "2010 international safe community." |
| 11/22 | Taipei Zoo won the 2010 Government Service Quality Award of Taipei City Government for supreme quality in the on site review, and was recommended to participate in the Executive Yuan's 3 rd Government Quality Award. |
| 12/03 | Taipei Zoo's 2 research projects were rated as grade A among research reports of city government agencies in 2009. |
| 12/17 | Chiayi County Jhuci Township's Long Qun Crocodile Farm donated a pair of Tomistoma, and moved them from Chiayi to Taipei Zoo's Asian Tropical Rainforest Area. |



志工中心開幕